
Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji  Budżetu i Samorządu,
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia,  Komisji Rozwoju Gospodarczego

Rolnictwa i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury 
i Drogownictwa oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

które odbyło się w dniu 15 grudnia 2020 roku o godzinie 1500 
w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 13 radnych
obecnych - 13 radnych 
nieobecni - 1 radny / Piotr Sęk / 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Kaznowski

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.
3. Formy pomocy psychologiczno-pedagogicznej dostępne dla młodzieży i rodziców w 

Szkołach i Przedszkolu Publicznym.
4. Omówienie projektu planu celów finansowo – rzeczowych Gminy na 2021 rok oraz projektu

zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Zapoznanie się z opiniami RIO na temat:
– projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz
prawidłowości planowanej kwoty długu,
– projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2021 rok,
– możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie. 

5. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
6. Zapytania, sprawy różne.
7. Zakończenie.

Ad.1 Sprawy regulaminowe.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Stanisław  Kaznowski –   powitał  wszystkie  osoby
uczestniczące w posiedzeniu Komisji. Odczytał treść porządku posiedzenia i zapytał czy ktoś ma
uwagi do porządku posiedzenia. 
Porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Stanisław Kaznowski - zapytał czy są uwagi do protokołu
z ostatniego wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji, które odbyło się w dniu 17 listopada br.
Nie zgłoszono uwag , wobec czego poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 
Protokół przyjęto jednogłośnie bez uwag.

Ad.3.  Formy  pomocy  psychologiczno-pedagogicznej  dostępne  dla  młodzieży  i  rodziców
w Szkołach i Przedszkolu Publicznym.

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska –  przedstawiła i  omówiła  materiał  dotyczący formy
pomocy  psychologiczno-pedagogicznej  dostępne  dla  młodzieży  i  rodziców  w  Szkołach
i Przedszkolu Publicznym.
Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Stanisław Kaznowski  – zapytał  czy  radni  mają pytania
do przedstawionego materiału.
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Radny  Jerzy  Koralewski  – z  uwagi  na  to,  że  poradnia  psychologiczno  –  pedagogiczna
jest  jednostką  organizacyjną  powiatu  zaproponował,  żeby wystąpić  do Starostwa Powiatowego,
aby  doszło  do  spotkania  Pani  dyrektor  poradni  psychologiczno  –  pedagogicznej  i  naszych
dyrektorów.  Dwukrotnie  pani  dyrektor  była  zapraszana  na  narady  z  dyrektorami  i  dwukrotnie
nie skorzystała z tego  zaproszenia. Poprosił, aby zapraszając na spotkania sprecyzować w piśmie
jakie tematy byłyby podejmowane na tym spotkaniu.

Ad. 4. Omówienie projektu planu celów finansowo – rzeczowych Gminy na 2021 rok oraz 
projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Zapoznanie się z opiniami RIO na temat:
– projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz prawidłowości 
planowanej kwoty długu,
– projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2021 rok,
– możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  został  przedłożony  radnym  projekt
budżetu na 2021 rok, który przygotowany został na miarę możliwości finansowych Gminy. Nadzór
nad założeniami do budżetu sprawuje  Regionalna Izba Obrachunkowa. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - przedstawiła i omówiła materiał dotyczący:
– projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz     prawidłowości 
planowanej kwoty długu,
– projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2021 rok,
– możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie.
Materiał stanowi załącznik do protokołu / pokaz multimedialny/.

O godz. 1537 posiedzenie Komisji opuścił Radny Piotr Strzelecki.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Stanisław Kaznowski  – zapytał  czy  radni  mają pytania
do przedstawionego materiału.

Radny  Robert  Bejgier  – poinformował,  że  czytając  i  analizując  plan  celów  rzeczowo  –
finansowych ma mieszane uczucia co do budżetu. Zadał pytania dotyczące:
1) planowanego deficytu ,
2) planowanej rezerwy ogólnej
Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna-  wyjaśniła,  że  w  projekcie  budżetu  założono  dochody
na poziomie 55.476.728,18 zł. Wydatki  zaplanowano na łączną kwotę 70.032.254,70 zł. Zakłada
się deficyt w kwocie 10.208.327,52 zł, którego źródłem pokrycia mają być kredyty w wysokości
10.208.327,52  zł   oraz  środki  z  Rządowego  Funduszu  Inwestycji  Lokalnych   w  wysokości
4.347.199 zł. W planowanym budżecie na 2021 rok została zachowana równowaga  budżetu.

3) planowanych wydatków na asystenta rodziny, które są dużo wyższe od dotychczasowych
Skarbnik Gminy Magdalena Górna – wyjaśniła, że w projekcie budżetu zaplanowano te wydatki
zgodnie z zapotrzebowaniem złożonym przez Kierownika MGOPS. W 85% wydatki zaplanowane
przez Kierownika mają pokrycie w otrzymywanej dotacji.

4) refundacji dla dzieci z przedszkola terapeutycznego
Skarbnik Gminy Magdalena Górna- wyjaśniła, że w przypadku dzieci niepełnosprawnych dotacji
nie ma.

5) dodatku energetycznego



- 4 -

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna-  wyjaśniła,  że  dodatek  energetyczny  wypłacany
jest przy dodatku mieszkaniowym.

6) planowanych wydatków na drogi -czy planowane są do robienia drogi na terenie miasta
Kierownik  Ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner-wyjaśniła,  że  o  ile  pozyskane  zostaną  środki
z zewnątrz to taka możliwość istnieje.

7)  planowanych  wydatków  na  konserwację  więźby  dachowej  na  pływalni.  Na  hali  basenowej
w ostatnim okresie był przeciek  
Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski-  wyjaśnił,  że  sprawa  ta  na  bieżąco  jest  monitorowana.
Powiązane to jest z budynkiem szkoły podstawowej i usytuowaniem tych budynków na skarpie.
Wykonane  zostały  opinie  geotechniczne,  które  będą  podstawą  do  podejmowania  dalszych
czynności, w tym do opracowania ekspertyz. Użytkowanie tych obiektów, szczególnie szkoły wraz
z halą jest bezpieczne. Obiekty nie wymagają wyłączenia z użytkowania.

Kierownik  Ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  poprosiła  o  informację,  kiedy  ten  przeciek
nastąpił.

Radny Robert Bejgier – poinformował, że miało to miejsce w miesiącu październiku tego roku.

Kierownik  Ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  wyjaśniła,  że  z  informacji  uzyskanej  od
Kierownika  CRiS  w  II  połowie  roku  powinien  być  na  obiekcie  pływalni  wykonany  przegląd
budowlany. Po zapoznaniu się z nim oraz własnym przeglądzie udzielona zostanie odpowiedź w
tym zakresie. Na dzień dzisiejszy jest podpisana umowa z uprawnionym geodetą na wykonanie
pomiarów kontrolnych  osiadania  gruntu  w obrębie  szkoły.  Pierwszy  pomiar  wykonany  był  15
października,  następny będzie 15 stycznia.  Pomiar  wykonywany jest  w odniesieniu  do reperów
państwowych. W zależności od wyników tych pomiarów, będą podejmowane dalsze decyzje w tym
wykonanie  ekspertyzy,  która  określi  zakres  ewentualnych  prac  związanych  ze  wzmocnieniem
fundamentów.

8) planowanych wydatków na zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu- czy mamy wskazane
miejsca gdzie będą wykonywane zadania.
Skarbnik Gminy Magdalena Górna –  wyjaśniła,  że planowany jest zakup nowych elementów
na plac zabaw na centrum  oraz przebudowa skate-parku.
Sekretarz Ewa Bąk – wskazała, że planowane jest też wykonanie bieżni w SP w Pluskowęsach.
O ile chodzi o skate -park Gmina ubiegać się będzie o dofinansowanie na to zadanie w ramach
ogłoszonego konkursu PROW.

9) planowanych wydatków na stację uzdatniania wody na pływalni
Skarbnik Gminy Magdalena Górna- wyjaśniła, że związane to jest z jakością wody, szczególnie
z  dużą  ilością  kamienia,  co  negatywnie  wpływa  na  urządzenie  zainstalowane  na  obiekcie,
szczególnie na części podbasenia.

10) wymiany piasku na boisku plażowym ( zadanie zaplanowane było w tym roku i nie doszło
do realizacji
Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  wyjaśniła,  że  decyzja  w  tym  zakresie  należy  do
Kierownika CRiS.

11) robót interwencyjnych - czy mamy problem z pracownikami zwalnianymi
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Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – wyjaśniła,  że na ostatnim spotkaniu z Prezesem Firmy
Plastica padły stwierdzenia, że firma ta ma duże zapotrzebowanie na pracowników i o ile tylko będą
chętni do pracy to taka możliwość istnieje.

l2)  planowanego  zadania  inwestycyjnego  w  Wielkiej  Łące-  czy  planujemy  dołożenie  środków
własnych
Kierownik  Ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  wyjaśniła,  że  w  ramach  otrzymanego
dofinansowania planowane jest opracowanie dokumentacji projektowej  oraz budowa obiektu wraz
z  elementami  towarzyszącymi.  W  pierwszej  kolejności  opracowana  zostanie  koncepcja,  która
pozwoli oszacować koszty. Plany  mieszkańców są duże, nie mniej jednak musimy poruszać się
w ramach otrzymanych środków.
Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  -   wyjaśniła,  że  świetlica  powstanie  ze  środków
zewnętrznych. Jej późniejsze utrzymanie finansowane będzie ze środków Funduszu Sołeckiego.

13  ) planowanych wydatków na utrzymanie miasta i zieleni   – zaplanowana kwota jest mała
Skarbnik Gminy Magdalena Górna -wyjaśniła,  że wydatki  zaplanowane zostały na I  kwartał
2021 roku.
Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  -  wyjaśnił,  że  rozważana  jest  sprawa  przeorganizowania
Spółki  tak  by  mogła  się  rozwijać,  w  tym  jej  dokapitalizowanie.  Analizowana  jest  sprawa
ewentualnego  przejęcia  przez  Spółkę  spraw  związanych  z  gminną  siecią  wodociągową
i kanalizacyjną, którą teraz administruje ZUW Ostrowite.
Radny  Marcin  Dunajski  -  zadał  pytanie  czy  nasz  zakład  na  dzień  dzisiejszy  jest  na  to
przygotowany.
Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  -  wyjaśnił,  że  na  dzień  dzisiejszy  nie.  Należy  rozważyć
ten temat i dać sobie czas na przygotowanie.  Na dzień dzisiejszy zależy nam na tym, że tak jak
nie  planowany jest  wzrost  podatków lokalnych,  tak  też  nie  chcielibyśmy żeby opłaty  za  wodę
i  kanalizację  w  przyszłym  roku  wzrosły.   Burmistrz  i  radni  nie  mają  wpływu  ani  wglądu
na  wniosek  taryfowy  jaki  ZUW  złoży  do  Wód  Polskich.  Pomimo  zawartej  umowy
na administrowanie, pełną odpowiedzialność za majątek wodno - kanalizacyjny ponosi Burmistrz.
Radny Robert Bejgier - zapytał kiedy możemy spodziewać się decyzji w tym zakresie.
Burmistrz Miasta Jacek Żurawski-  wyjaśnił,  że umowa wygasa 31 marca 2021 roku i należy
z 3 miesięcznym wyprzedzeniem poinformować ZUW o tym, że umowa nie będzie aneksowana.

14) planowanych wydatków na samochód strażacki
Burmistrz Miasta Jacek Żurawski- wyjaśnił, że planowany jest zakup samochodu do Chełmonia
i Sierakowa. Być może będą to dwa samochody używane. Decyzje jakie będą zapadały uzależnione
też będą  od możliwości pozyskania na ten cel dofinansowania.

15) planowanych wydatków na modernizację szkoły podstawowej w Kowalewie Pomorskim
Skarbnik Gminy Magdalena Górna -  wyjaśniła, że są to środki na wzmocnienie fundamentów
jak i na dach na hali  sportowej.

16) planowanych wydatków na rekultywację terenów zielonych
Kierownik  Małgorzata  Wegner –  wyjaśniła,  że  jest  to  kolejny  etap  rekultywacji  terenów
zielonych na terenie miasta. Zadanie wpisane było do Wieloletniej Prognozy Finansowej.

17) planowanych wydatków na utwardzenie terenu przy świetlicy w Mlewcu
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Kierownik  Ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  – wyjaśniła,  że  zadanie  to  zostało  wpisane  na
podstawie  wniosku  zebrania  wiejskiego  mieszkańców  Sołectwa  Mlewiec.  Zadania  dotyczące
świetlic  wpisane zostały na podstawie wniosków przyjętych na zebraniach mieszkańców.

18) planowanych wydatków na zakup szczepionek
Sekretarz Ewa Bąk – wyjaśniła, że dotyczy to programu szczepień dla seniorów.

19) planowanych dochodów ze sprzedaży mienia, czy są konkretne plany co zostanie sprzedane
Kierownik Ref. TIiGG Bożena Rymanowska – wyjaśniła, że nie ma takich planów. Prowadzona
jest  sprzedaż  lokali  mieszkalnych  na  rzecz  najemców;  w  miesiącu  styczniu  będzie  sprzedaż
wolnego lokalu na ulicy Chopina. O ile będą zainteresowani zakupem działek budowlanych na cele
mieszkaniowe, to taka sprzedaż będzie prowadzona.

20) odszkodowania za grunty przejęte pod drogi
Kierownik Ref. TIiGG Bożena Rymanowska – wyjaśniła, że w roku 2020 takich odszkodowań
nie  płaciliśmy,  nie  mniej  jednak  mamy  zakończone  procedury  podziałowe,  gdzie  na  wniosek
właścicieli  gruntów zostały  wydzielone  działki  pod drogi  publiczne  zgodnie  z  obowiązującymi
miejscowymi  planami  zagospodarowania  przestrzennego.  Zgodnie  z  przepisami  ustawy
o gospodarce  nieruchomościami  z chwilą  gdy decyzja podziałowa stanie  się  ostateczna,  działki
takie  przechodzą  na  własność  Gminy,  która  zobowiązana  jest  właścicielowi  wypłacić
odszkodowanie.

21) wydatki na planowanie z mieszkańcami
Kierownik  Ref. TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  wyjaśniła,  że  już  wcześniej  na  komisjach
przekazywana była informacja, że będziemy się ubiegać o środki na przeprowadzenie konsultacji
dokumentu  jakim  jest  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego.
Otrzymaliśmy grant w wysokości 25 000,00  zł.  Stawki te będą wydatkowane na zaplanowane
zadania.

22) zbyt małej kwoty planowanej na wydatki związane z krzewieniem kultury fizycznej i sportu
Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  -wyjaśniła,  że  jak  wcześniej  informowała  równowaga
w budżecie  musi  być  zachowana.  Dotyczy  to  planowanych  dochodów i  wydatków  bieżących.
Aby zwiększyć dofinansowanie na to zadanie, należałoby z czegoś zabrać.
Sekretarz  Ewa  Bąk  –  wyjaśniła,  że  mamy  ograniczone  środki  –  będzie  to  trudny  rok.
W  zależności  jak  sytuacja  się  rozwinie,  w  ciągu  roku  będzie  rozpatrywana  kwestia  związana
z ewentualnym zwiększeniem środków na ten cel. 
Radny Wojciech Małkiewicz – stwierdził, że nie po to budowaliśmy bazę sportową, żeby teraz nie
było środków na prowadzenie tam działalności.
Radny  Robert  Bejgier  –  zaproponował,  aby  zwiększyć  środki  na  ten  cel,  przynajmniej
do poziomu z tego roku. Przenieść środki z rezerwy ogólnej. Przy tak okrojonych środkach Kluby
nie będą miały możliwości działania.
Radna  Jolanta  Wypych –  zawnioskowała  o  wprowadzenie  programu  walki  z  otyłością.
W  związku  z  sytuacją  związaną  z  COVID  dzieci  zaczynają  mieć  z  tym  problem.
Należy zastanowić się co z tym możemy zrobić. 
Skarbnik Gminy Magdalena Górna - wyjaśniła, że rezerwa wyliczana jest wg wzoru i nie można
jej ruszać. Zadeklarowała, że  jak tylko takie możliwości się pojawią to środki będą zwiększone.
Można rozpatrywać możliwość  ogłoszenia dwóch konkursów. 
Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  zaproponował,  żeby  Kluby  nie  poprzestały  tylko  na
dotacjach z budżetu gminy.  Należy zastanowić się nad sponsoringiem jak i  też  pozyskiwaniem
środków w ramach ogłaszanych konkursów.
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski - zaproponował,  żeby po upływie I kwartału
2021 roku   Pani Skarbnik przeanalizowała budżet pod kątem możliwości zwiększenia środków dla
Klubów. 
Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  -  zadeklarowała,  że  będzie  tę  sprawę  na  bieżąco
monitorowała i jak tylko takie możliwości się pojawią, środki na ten cel zostaną zwiększone.

23) dalszych losów konkursu”Piękna Gmina”

Kierownik  Ref. GKiM Małgorzata Wegner – wyjaśniła, że w miesiącu styczniu na Komisjach
temat dalszej formuły konkursów będzie ustalany z radnymi. 

Radny Jerzy Koralewski zadał pytania dotyczące :
1) wydatków na ochronę powietrza-zbyt mała kwota
Kierownik Edyta Jasińska – wyjaśniła, że są to środki zaplanowane  jako dopłata na piece gazowe
po 2 000,00 zł. 

2) modernizacji  sieci  kanalizacyjnej  na ul. Św. Józefa (  o wyjaśnienia w tym zakresie  poprosił
także radny Stanisław Kaznowski )
Kierownik   Ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  wyjaśniła,  że  inwestycja  została  zaplanowana
z uwagi na dużą awaryjność tego odcinka, zbyt mały przekrój rur. Ścieki przepływają w dużych
ilościach  z Wielkiego Rychnowa  i Os. Kochanowskiego.

3) byłego budynku urzędu
Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski-  wyjaśnił,  że  sprawa  tego  budynku  jest  monitorowana.
Szukamy możliwości finansowych na wykonanie remontu tego obiektu. Dalej aktualna jest sprawa
udostępnienia tego budynku na potrzeby organizacji i stowarzyszeń działających na naszym terenie.

4) zbyt wysokich wydatków na skate - park
Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk –  wyjaśniła,  że  na  to  zadanie  gmina  będzie  składała  wniosek
o dofinansowanie w ramach środków PROW.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  wskazała,  że  musimy  pamiętać  o  zadaniu  wpisanym
do budżetu jakim jest  budowa chodnika z Bielska do Chełmonia.  Na początku przyszłego roku
trzeba  będzie  najprawdopodobniej  zwiększyć  środki  na  to  zadanie,  o  ile  będziemy  chcieli  je
zrealizować.

Kierownik Ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że odbyło się otwarcie ofert na to
zadanie.  Najniższa  oferta  przekracza  kwotę  przeznaczoną  na  to  zadanie.  Powiat  Golubsko-
Dobrzyński  aneksował  zawarte  porozumienie  tylko  w  zakresie  terminu  realizacji  (do  września
przyszłego  roku).  Nie  wyraził  zgody  na  zmianę  wartości  zadania  do  kwot  wynikających
z kosztorysu inwestorskiego. Pozostała kwota 1 mln złotych przy udziale 50/50. Przetarg ten został
unieważniony w porozumieniu z Powiatem i został ogłoszony kolejny.

Radna Halina Dąbrowska – zadała pytanie, czy jest możliwość dyskusji nad projektem budżetu
przed jego wysłaniem do RIO.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna –  wyjaśniła,  że  nie ma takiej  możliwości.  Spowodowane
to  jest   zbyt  małą  ilością  czasu  na  przygotowanie  projektu.  Ustawodawca  daje  możliwości
dokonywania zmian w budżecie w przeciągu całego roku. Można rozpatrywać spotkanie z  radnymi
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przed  składaniem  wniosków  przez  kierowników  poszczególnych  referatów.  To  jest  temat
do dyskusji na przyszłość.

Ad.5. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka –  poinformowała,  że projekt  uchwały w sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Kowalewo  Pomorskie  na  lata  2020-2035,
projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na rok 2020, projekt uchwały w sprawie
uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie na lata  2021-2035,
oraz projekt uchwały w sprawie budżetu na 2021 rok zostaną przekazane radnym w dniu 22 grudnia
br.  Dodała, że tak jak do tej pory radni będą mogli spotkać się z Panią Skarbnik celem omówienia
tych projektów, bądź zorganizowane zostanie spotkanie przed Sesją RM.

• PURM w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie Programu
„Kowalewska Karta Seniora”

Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk omówiła  projekt  uchwały  –  do  zadań  własnych  gminy  należy
podejmowanie zadań z zakresu pomocy społecznej wynikających  z rozeznanych potrzeb gminy,
w  tym  tworzenie  i  realizacja  programów  osłonowych.  Pojawiające  się  zmiany  społeczne,
demograficzne i ekonomiczne wymagają od samorządu podejmowania takich działań wobec osób
starszych, które poprawią ich jakość życia. W Gminie Kowalewo Pomorskie, jak i w całym kraju,
zwiększa się co roku liczba osób starszych w ogólnej liczbie mieszkańców Gminy. Spora część
z nich może znajdować się  w trudnej  sytuacji  ekonomicznej  z  uwagi  na wzrost  cen i  kosztów
utrzymania. Program wprowadzający Kowalewską Kartę Seniora jest kontynuacją działań Gminy
Kowalewo Pomorskie na rzecz seniorów. Zakłada się, że wprowadzenie i rozwijanie systemu ulg
i  uprawnień  oferowanych  przez  Gminę  i  Partnerów  Programu,  przyczyni  się  do  podniesienia
standardu życia osób starszych. Ponadto wprowadzenie Karty Seniora służyć ma też aktywizacji
środowiska  lokalnego  poprzez  budowanie  sieci  partnerskiej  współpracy  na  rzecz  poprawy
funkcjonowania społecznego naszych seniorów. 

• PURM  w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie przyjęcia Statutu
Gminy Kowalewo Pomorskie 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka omówiła projekt uchwały – w związku z przyjęciem nowych
symboli   i  insygniów  Gminy  Kowalewo  Pomorskie  uchwałą  Nr  XIII/104/19  Rady  Miejskiej
w  Kowalewie  Pomorskim  z  dnia  17  grudnia  2019  r.  należało  dokonać  zmian  i  aktualizacji,
aby  dostosować  zapisy  do  stanu  faktycznego  i  obowiązujących  wymogów  prawnych.  Podjęta
została  uchwała  Nr  XVI/122/20 z  dnia  27  lutego 2020 r.  w sprawie  zmian w Statucie  Gminy
Kowalewo  Pomorskie.  Zgodnie  z  art.  16  ust.  3  i  ust.  4  ustawy  z  dnia  20  lipca  2000  r.
o  ogłaszaniu  aktów  normatywnych  i  niektórych  innych  aktów  prawnych   tekst  jednolity  aktu
normatywnego innego niż  ustawa ogłasza  się  nie  rzadziej  niż  raz    na  12 miesięcy,  jeżeli  był
on nowelizowany. Tekst jednolity ogłasza się w formie obwieszczenia w dzienniku urzędowym,
którym dany akt normatywny ogłoszono. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990
r. o samorządzie gminnym  do wyłącznej właściwości rady gminy należy uchwalanie statutu gminy.

• PURM w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Kowalewo Pomorskie 

Kierownik  Ref. GKiM Małgorzata Wegner omówiła projekt uchwały  – zgodnie z art. 565 ust. 2
ustawy  z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne , dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na
podstawie art. 43 ust. 2a ustawy z dnia 18 lipca 2001 r. - Prawo wodne   zachowują  moc  nie  dłużej
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niż do dnia 31 grudnia 2020 r. i mogą być zmieniane. Wynika z tego, iż uchwała Nr XXVIII/491/16
Sejmiku Województwa Pomorskiego z dnia 19 grudnia 2016 r. zachowuje moc nie dłużej niż do
dnia 31 grudnia 2020 r.  i  może  być  zmieniona.  W  związku  z  wejściem  w  życie  ustawy  z dnia
20 lipca 2017 r. Prawo wodne (t.j. Dz. U. z 2020 poz. 310 z późn. zm.) kompetencje w zakresie
wyznaczania,  zmiany lub likwidacji  obszarów i granic aglomeracji  przejęły samorządy gminne.
W myśl art. 87 ust. 1, 2 i 3 ww. ustawy, wyznaczanie aglomeracji następuje w drodze uchwały Rady
Miejskiej będącej aktem prawa miejscowego. 

• PURM w sprawie  przekazania  do rozpatrzenia  wniosku z dnia  5 listopada 2020r.;
Burmistrzowi Miasta Kowalewo Pomorskie

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  -   omówiła  projekt  uchwały  - w dniu  05.11.2020r.  do
Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie  Pomorskim  wpłynął  wniosek  złożony  przez
Prezesa  Rodzinnego  Ogrodu  Działkowego  „Jedność”  w  Kowalewie  Pomorskim  w  sprawie
zabezpieczenia w projekcie przyszłorocznej uchwały budżetowej środków finansowych dla ROD
“Jedność”.  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie  Pomorskim  przekazał  wniosek
Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady  Miejskiej w  Kowalewie  Pomorskim
celem zajęcia stanowiska przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji. W dniu 15.12.2020r. odbyło się
posiedzenie  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  w  sprawie  rozpatrzenia  ww.  wniosku.  Proces
tworzenia  i  wykonania  budżetu  powierzono  organom  gminy  dokonując  rozgraniczenia  ich
kompetencji. Tworzenie budżetu poprzez podejmowanie uchwały budżetowej oraz jej zmian należy
do wyłącznej kompetencji rady gminy (art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym), zaś
przygotowanie  projektu  uchwały  należy  do  wyłącznej  kompetencji  organu  wykonawczego
jednostki samorządu terytorialnego (art. 233 pkt 1 i 3 ustawy o finansach publicznych). W wyniku
przeprowadzonej  analizy przedmiotowego wniosku i  na podstawie uzyskanej  pozytywnej  opinii
w  tej  sprawie,  stwierdzono,  że  Rada  Miejska  w  Kowalewie  Pomorskim  nie  jest  organem
właściwym do jego rozpatrzenia. Z uwagi na powyższe zasadne jest przekazanie przedmiotowego
wniosku Burmistrzowi Miasta Kowalewo Pomorskie celem jego rozpatrzenia,  zgodnie ze swoją
właściwością. 

• PURM w sprawie przekazania do rozpatrzenia wniosku z dnia 18 listopada 2020 r.;
Burmistrzowi Miasta Kowalewo Pomorskie

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  omówiła  projekt  uchwały-  w dniu  18.11.2020r
do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim wpłynął wniosek złożony przez
Prezes  Towarzystwa   Miłośników  Kowalewa  Pomorskiego  w  sprawie  dofinansowania  swojej
działalności.  Pismem  z  dnia  18.11.2020  r.;  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie
Pomorskim  przekazał  wniosek  Przewodniczącemu  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  Rady
Miejskiej  w Kowalewie  Pomorskim celem zajęcia  stanowiska  przez  Komisję  Skarg  Wniosków
i  Petycji.  W  dniu  15.12.2020r.;  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji
w sprawie rozpatrzenia ww. wniosku. Proces tworzenia i wykonania budżetu powierzono organom
gminy  dokonując  rozgraniczenia  ich  kompetencji.  Tworzenie  budżetu  poprzez  podejmowanie
uchwały budżetowej oraz jej zmian należy do wyłącznej kompetencji rady gminy (art. 18 ust. 2 pkt
4  ustawy o  samorządzie  gminnym),  zaś  przygotowanie  projektu  uchwały  należy  do  wyłącznej
kompetencji organu wykonawczego jednostki samorządu terytorialnego (art. 233 pkt 1 i 3 ustawy
o  finansach  publicznych).  W wyniku  przeprowadzonej  analizy  przedmiotowego  wniosku  i  na
podstawie uzyskanej pozytywnej opinii w tej sprawie, stwierdzono, że Rada Miejska w Kowalewie
Pomorskim nie jest organem właściwym do jego rozpatrzenia. 
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Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej  Stanisław Kaznowski-  poinformował, że Radni otrzymali
propozycję Planów pracy poszczególnych Komisji RM na rok 2021.

Radny Rober Bejgier  w imieniu Klubu Porozumienie Samorządowe „Mała Ojczyzna” – na
ręce Przewodniczącego Rady złożył dwa projekty uchwał :
 1) w sprawie ustalenia ilości i rodzajów stałych Komisji Rady,
 2) w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim.

Tematy informacyjne Burmistrza

1) Budowa obwodnicy Kowalewa Pomorskiego -w dniu 10 grudnia 2020 r.  odbyło się spotkanie
z Panem Sebastianem Borowiakiem Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad
Oddział w Bydgoszczy oraz Panem Romanem Grzymowiczem Prokurentem zakładu PLASTICA
Sp. z o.o. w sprawie  obwodnicy.
Podczas spotkania Pan Dyrektor Sebastian Borowiak poinformował, że Generalna Dyrekcja Dróg
Krajowych i Autostrad Oddział w Bydgoszczy ogłosiła przetarg nieograniczony na opracowanie:

„Studium  Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowe  z  elementami  Koncepcji  Programowej  wraz
z materiałami do decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn.: Budowa
obwodnicy Kowalewa Pomorskiego w ciągu drogi krajowej nr 15”.

Termin  opracowania:  do  42  miesięcy.  Termin  składania  ofert  na  wykonanie  w/w  opracowania
upływa w dniu 14 grudnia br.

W  dalszej  części  spotkania  rozmawiano  o  planach  inwestycyjnych  Spółki  oraz  ewentualnym
wpływie projektowanej obwodnicy na te zamierzenia.

Ze  strony  Dyrektora  GDDKiA/O  w  Bydgoszczy  zostało  złożone  zapewnienie,  że  planowana
obwodnica w żaden sposób nie będzie kolidowała z planami rozwojowymi Firmy.

2) W dniu 11 grudnia br.  odbyło się spotkanie w celu przedstawienia nowej oferty Krajowego
Zasobu Nieruchomości dla samorządów w ramach programu Mieszkanie Plus.

W  spotkaniu  uczestniczyli:  Iwona  Michałek  –  Sekretarz  Stanu  Ministerstwa  Rodziny,  Pracy
i Polityki Społecznej,  przedstawiciele Krajowego Zasobu Nieruchomości.  Omówiono dostępne
narzędzia  wsparcia  w  realizacji  inwestycji  mieszkaniowych,  a  także  model  ich  finansowania.
Przedstawiono  zasady  działania  Krajowego  Zasobu  Nieruchomości  i  możliwości,  jakie  daje
gminom i  lokalnym społecznościom.  Jednostki  samorządu  terytorialnego  to kluczowi  partnerzy
programu Mieszkanie Plus. Mieszkanie Plus to odpowiedź na wyzwania, z jakimi boryka się wiele
polskich gmin.

Ad.6 Zapytania, sprawy różne.

Radny Jerzy Koralewski – zadał pytanie jakie są losy Programu „Kolej Plus”.

Burmistrz  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  odbyły  się  spotkania  z  włodarzami  gmin
przyległych  do  zlikwidowanej  linii  kolejowej  do  Brodnicy  oraz  z  Burmistrzem  Rypina.  Linia
kolejowa została  zlikwidowana, a koszty jej  odbudowy byłyby duże.  Marszałek miał  w swoich
planach  odbudowę  tej  linii,  jednak  z  uwagi  na  te  koszty  Urząd  Marszałkowski  nie  jest  tym
zainteresowany.

Radny Marcin Dunajski – poinformował, że  zostały ponownie ogłoszone konsultacje dotyczące
Centralnego Portu Komunikacyjnego. Zapytał czy Gmina będzie składała uwagi.
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Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że  odbyło się spotkanie z p. Dombrowiczem
przedstawicielem regionalnym CPK,  który  poinformował,  że  konsultacje  na  poziomie  gmin  są
przewidziane. 

Przeanalizowany zostanie dokument przedstawiony na stronie CPK . 

Kierownik  Ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  -  poprosiła  o  zajęcie  stanowiska  przez  radnych
w zakresie zakupu kamienia na drogi w roku 2021. Dofinansowanie kamienia pozostaje w stosunku
1:1.  W wyniku dyskusji Radni ustalili, że decyzję co do rodzaju zakupowanego kamienia należy
pozostawić Sołectwom.

Ad.7. Zakończenie.
Wobec  wyczerpania  porządku  Przewodniczący  Komisji  o  godzinie  2100 zamknął  posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 11 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska        

                                                                                                                              PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 
                                                                                                            REWIZYJNEJ
                                                                                                           Stanisław Kaznowski
 


